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Kokouksessa Rahkamo Resortin toimintaa esitteli yrittäjä Jenni Levävaara.   

 

1§  Kokouksen avaus ja läsnäolijoiden toteaminen 

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 14.15. 

 

2§ Työjärjestyksen hyväksyminen 

 Työjärjestys hyväksyttiin sellaisenaan. 

 

3§ Pöytäkirjantarkastajien valinta 

 Pöytäkirjan tarkastajiksi valittiin Mikko Lehtonen. 

 

4§ Kuntamaisemaraportin elinkeinopalveluiden kustannusvertailu 

 Kuntamaisema Oy on tehnyt Huittisten kaupungin palveluista ja taloudesta vuosiin 2017 ja 2018 

perustuvan nykytila-analyysin, jossa saadaan monipuolista tietoa kaupungin toiminnasta sekä 

vertailutietoa muihin Maisema-kuntiin nähden. Vertailutiedon avulla löydetään kohteet, joihin 

Huittinen panostaa keskimääräistä enemmän ja voidaan miettiä, ovatko panostukset tietoisia ja 

vastaako niistä saatava hyöty panostuksen määrää. Analyysissa saadaan läpinäkyvä katsaus 

kaupungin palveluihin ja niiden tehokkuuteen toimialoittain sekä tarkastellaan myös talouteen 

yleisesti vaikuttavia indikaattoreita. Raporttia voidaan hyödyntää palveluiden ja palveluverkkojen 

kehittämisen tukena.  

 Kokouksessa esiteltiin elinkeinopalveluiden osalta raportin tulokset. Elinvoimankustannukset per 

yritys on 279,80 euroa/yritys, 26,40 euroa/asukas, mikä on kotimaan keskiarvojen pienimmästä 

päästä. Kustannukset ja yrityskannan kehitys vertailussa olemme keskitasoa. Palveluiden 

vaikuttavuutta tarvitaan lisää. Satsauksia tulee lisätä, jos halutaan lisää vaikuttavuutta.  

 

5§ Nuorten yrittäjyyden kehitys Huittisissa 

Turun Yliopiston Tulevaisuuden tutkimuskeskus toteuttaa Nuorten yrittäjyyspolut maaseudulla –

hankeen. Hankkeessa kuvataan nuorten nykyisiä ja tulevia polkuja erilaisille maaseutualueille 

sijoittuvaan yrittäjyyteen sekä tunnistetaan niihin liittyvät nykyiset ja tulevat mahdollisuudet, 

esteet ja toimenpidetarpeet. Hankkeessa on neljä työpakettia: 1) Mitkä tekijät edistävät ja 

rajoittavat nuorten ryhtymistä yrittäjiksi erilaisilla maaseutualueilla; 2) Millaisia rajoitteita nuorilla 

nykyisin on yrittäjyyspolulla etenemisessä erilaisilla maaseutualueilla; 3) Millaisia mahdollisuuksia 



 

ja rajoitteita tuleva toimintaympäristö asettaa maaseudun yrittäjyydelle; 4) Millä toimenpiteillä 

nykyisiä ja ennakoituja rajoitteita maaseudun yrittäjyydelle voitaisiin lieventää tai poistaa. 

 

Huittisissa nuorten yrittäjien määrä laskee. Keskusteltiin mistä tämä johtuu ja mitä voisimme 

tehdä.  Kokouksessa esiteltiin hankkeen tuottamia kehitysdiagrammeja. Huittinen sijoittuu nuorten 

yrittäjien määrän vertailussa keskitasolle. 2010-luvun alussa määrä lähti kasvuun, mutta on nyt 

laskusuhdanteessa ja keskiarvon alapuolella. Suurin negatiivinen muutos on tapahtunut 

miesyrittäjien osalla. Pohdittiin SAMK:n nuorisoasteen loppumisen 2009 vaikutuksia Huittisten 

yrityskantaan ja Vampulan kuntaliitosta samana vuonna. Keskusteltiin lasten ja nuorten 

yrityskasvatuksesta. Yrityskasvatuksen ehjä polku voisi auttaa tulevaisuuden yrittäjiä innostumaan 

yrittämisestä. Lukion yrityskurssin ja yläkoulun yhdeksäsluokkalaisten HuiHackathon-kisa sai hyvän 

vastaanoton ja sitä jatketaan. Keskusteltiin pitäisikö olla avoimia tiloja, joissa nuorilla on 

mahdollisuus kohdata, ideoita ja tehdä yhdessä töitä esim. yrityskiihdyttämötoiminta ja 

etätyöpisteet.  

 

6§ Hubi –toiminnan aloittaminen 

Huittissa erilaisia julkisia yrityspalveluita tarjoaa noin 15 eri organisaatiota ja reilu 20 henkeä. 

Kaupungin elinvoimapalvelut ovat näiden kanssa jatkuvasti yhteistyössä, osaa myös rahoittaen. 

Olemme koonneet palvelujen tarjoajista Huittisten yrityspalveluverkoston, joka kokoontuu pari 

kertaa vuodessa jakamaan tietoa meneillään olevista toimista ja yrittäjien kuulumisista sekä 

suunnittelemaan toimintaa ja yhteistyötä.   

Elinvoimapalveluiden tavoitteena on luoda yrityksille ja yrittäjyydelle toimintaympäristö, joka 

edistää yritysten sijoittumista, syntymistä, toimintaa, kasvua sekä kilpailukykyä ja työllisyyttä. 

Erityisesti tällä hetkellä meidän pitää tehdä toimia, jolla saadaan yritysten nettomäärä kasvuun 

(aloittaneet – lopettaneet) sekä innostaa ja tukea yrityksiämme kasvuun. Jotta voimme onnistua 

tavoitteessamme näillä resursseilla, vaatii se koko yrityspalveluverkoston tiivistä yhteistyötä. 

Elokuussa kaupunginhallitus hyväksyi Satakunnan ammattikorkeakoulun kanssa tehtävän 

elinvoimayhteistyösopimuksen.  Sopimuksen mukaan Samkin tutkija tulee sijoittumaan 

kaupungintalolle elinvoimatiimiin, aloitamme yrityskiihdyttämötoiminnan ja opiskelijoiden 

apparaattipalvelut sekä teemme yhteisiä kehittämishankkeita.  

 

Olemme kokoamassa yrityspalveluverkostoa ja Samkin kanssa tarjottavia palveluita Hubi – nimen 

alle. Tällä tavalla voimme tarjota huittislaisille yrityksille palvelua yhden luukun periaatteella ja 

saada palvelut paremmin tunnetuiksi.  Hubi –toiminta kattaa yhteisen näkyvyyden kaupungin 

nettisivuilla, yrityspalveluverkoston toimijoiden yhteistapaamiset tavoitteena kasvattaa 

yhteistyötä kumppanuuteen, verkoston yhteiset yrittäjien avoimet hubikahvit ja yhteinen 

neuvottelutila kaupungintalolla.  Yrityspalveluverkoston toimijat voivat maksutta varata 

asiakastapaamisiin neuvottelutilaa.  

 

Keskusteltiin toiminnan aloittamisesta. Keskiviikkona 2.10. on kaupungintalolla yritysmessut, jossa 

asiantuntijaverkoston jäsenet esittelevät toimintaansa. Olli Keskinen tulee luennoimaan 

’Paremmasta työpäivästä’. Hubin tavoitteena on tarjota palveluita yrittäjille, yrityksille ja yrittäjiksi 

aikoville sekä luoda asiantuntijaverkoston kanssa kumppanuussuhde joka hyödyttäisi kaikkia 

osapuolia. Lisää kaivattaisiin myös kasvuyrityksiä, jotka tarvitsisivat Business Finlandin ja Finnveran 

palveluita.  Sijaintina kaupungintalo koettiin hyväksi paikaksi.  

 

 



 

7§ Huittisiin hullun hyvä keskusta –hankkeen tilannekatsaus 

Keskustan kehittämishankkeessa järjestettiin työpaja, jossa on kattavasti eri toimialojen edustajia. 

Huittinen erottautui positiivisena ja tulevaisuuteen katsovana. Tavoitteena on aktivoida ja 

sitouttaa kiinteistöomistajia ja yrittäjiä kehittämään yhteistyötä ja liiketoimintojaan. Ramboll Oy:n 

kyselyn tuloksia on jaettu kaikille sidosryhmille ja sen toivotaan tarjoavan työkaluja. Keskustan 

kiinnostavuuteen vaikuttaa 25 metrin välein sijoittuvat mielenkiinnon kohteet. Tähän vaikuttavat 

niin olemassa olevat liikkeet kuin kaupunkitaide jne. Tärkeää olisi saada tyhjiin liikehuoneistoihin 

yritystoimintaa. Yrityksen lopettamiseen vaikuttavat muutkin kuin kannattavuus mm. terveys, oma 

jaksaminen ja perhetilanne. Kasvuun vaaditaan jatkuvaa kehittämistä ja siihen yrittäjät tarvitsevat 

tukea. Katukuvaan kaivataan lisää väriä ja keskusteltiin voisiko nuoret tehdä kaupunkitaidetta. 

Keskustan arkkitehtuuria voisi tuoda paremmin esille.  

 

Hankkeen yhtenä toimena on luoda kauppiaille oma logo, ovitarrat, palvelulupaus ym. Tärkeässä 

roolissa on siis kauppiasverkosto, jota tulee entisestään sitouttaa keskustan kehittämiseen. 

Suunnitelmissa mm. kauppiasvierailu toiseen kaupunkiin. Ostopotentiaalia on, mutta keskustaan 

kaivattaisiin persoonallisia, houkuttelevia yrityksiä, jotka saisivat kuluttajat asioimaan keskustaan 

asti. Mainoskampanjan avulla tavoitellaan uusia yrityksiä Huittisiin.  

 

Kiinteistönomistajia tullaan tapaamaan erikseen ja keskustellaan tarkemmin 

tulevaisuudenmahdollisuuksista. Kootaan ryhmä, jonka kanssa ideoidaan jatkotoimenpiteitä ja 

yhteistä näkyvyyttä.   

 

8§ Muut asiat 

Olemme esittelemässä Etelä-Satakunnan biolaaksoa Invest In Finlandin 

seutukaupunkitapaamisessa ja FRUSH Kiertotalouden startup –tapahtumassa. Suunnitelma Etelä-

Satakunnan biolaaksosta ja Huittisten elintarvikealan sivuvirtoihin keskittyvästä ideasta on 

herättänyt kiinnostusta.  

 

Väläytettiin ideaa kivijalkahubista. 

 

9§ Seuraava kokous 

Seuraava kokous 16.10. klo 14.00.  

 

10§  Kokouksen päättäminen 

 Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 16:05.  

 

Pöytäkirja tarkastettu 16.10.2019 

 

 

Esa Laamanen  Riikka Peippo 

Puheenjohtaja  Sihteeri 

 

 

Mikko Lehtonen 


